
Brusel se zbláznil! Unie chce super-drsná, o
50 procent nižší emisní pravidla pro nové
vozy. Jak dopadne německá Škodovka s
českými montážníky?
- CZ24 News | 15. září 2020

EU: Na portálu Idnes byl publikován komentář k záměrům Evropské unie na zpřísnění emisí oxidu
uhličitého pro nové vozy. Ty by podle záměru v roce 2030 měly být o 50 % nižší než v roce 2021.

„Nynější plány EU přitom v daném období počítají se snížením emisí o 37,5 procenta. V aktuální
situaci, kdy mnoho výrobců padá do ztrát, počítá následky propadu za koronavirus a obává se
budoucnosti, to zní jako špatný vtip,“ píše autor článku František Dvořák.

Podle článku by v průběhu příštího týdne měl být Evropskou komisí být zveřejněn dokument, který
bude nastiňovat, jak těchto cílů dosáhnout. Ambiciózní plány na snížení emisí vyvolávají údajně
neshody v národních parlamentech členských zemí EU. Záměrem je dosáhnout do roku 2050
takzvané uhlíkové neutrality.

„Dnešní auta jsou mnohem čistší než ta, která se vyráběla před několika lety. Například Society of
Motor Manufacturers and Traders (SMMT) uvádí, že průměrný nový vůz loni vyprodukoval o 29,2
procenta méně CO2 než srovnatelný vůz před deseti lety. Přesto průměrné emise aut stále rostou,”
stojí v článku publikovaném na Idnesu. Důvodem pro rostoucí emise je prý rostoucí obliba vozů
kategorie SUV, jež mají větší spotřebu. Druhým důvodem je, že zákazníci po „dieselgate“ se začali
bát naftových vozů a nakupují místo nic benzínové, které mají vyšší spotřebu a tím i vyšší emise.

„Už dnešní požadavky předpisů na snižování emisí jsou podle mnohých na hranici fyzikálních
možností.  Šéf Peugeotu Carlos Tavares to shrnul za všechny: „Současné požadavky na snižování
emisí CO2 jdou daleko za hranice toho, co se dá označit jako ekonomicky proveditelné a společensky
ospravedlnitelné.“ – uvedl autor článku.

Podle názoru Dvořáka je paradoxem, že kvůli koronakrizi mnozí výrobci čerpají státní pomoc, na
druhou stranu ale budou platit pokuty za překročování emisních norem. Řešením je údajně hybridní
pohon – spojení elektromobilů se spalovacími motory. Kvůli tomu podle slov autora dochází ke
„křivení trhu“, neboť vlády jsou nuceny dotovat prodeje elektromobilů.

Daná situace je velmi složitá, neboť kvůli zpomalení ekonomik v důsledku nového koronaviru klesají
prodeje i výroba. Automobiloví výrobci navíc ohlásili propouštění.

Útok na tržní kapitalismus

„Osobně považuji současnou progresivisticko regulační situaci za největší útok na tržní mechanismus
od vzniku kapitalismu, přičemž dochází i k bezprecedentnímu rozvratu veřejných financí většiny
tržních ekonomik. K oživení ekonomiky může přispět stát tím, že do ní bude co nejméně zasahovat,
nebude realizovat pomatené programy, které navrhuje Evropská unie a navrátí se k zodpovědné
rozpočtové politice,“ prohlásil ekonom Miroslav Ševčík v během týdne pro Sputnik v rozhovoru na
téma meziročního propadu české ekonomiky o 11 %.
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Podle jeho slov, pokud bude pokračovat tlak EU na automobilový průmysl, dostane se hospodářství
do ještě větších problémů.

„Česká ekonomika se ode dna neodrazila. Realitě blížící se čísla budeme dostávat ještě s větším
časovým zpožděním, než je tomu dosud. S časovým zpožděním se do vážných problémů dostanou
další ekonomické subjekty v dalších odvětvích. Pokud bude pokračovat nesmyslný regulační atak
Evropské unie na automobilový průmysl, prohloubí se vážné problémy v této oblasti v několika
následujících čtvrtletích,” dodal.


